
Bogdan Maganu îl înlocuieşte
pe  Paul  Foleanu  în  cursa
către fotoliul de primar al
Mangaliei!
22 aprilie 2016 15:30

Bogdan Maganu, este, de astăzi,
candidatul  PSD  la  funcţia  de
primar.  Acesta  îl  înlocuieşte,
astfel, pe Paul Foleanu în cursa
către  fotoliul  de  primar  al
urbei.  Decizia  înlocuirii
candidaturii lui Paul Foleanu a
fost  luată,  astăzi,  de  PSD

Constanţa, care a anunţat că toţi candidații pentru cele trei
municipii (Constanța – Decebal Făgădău, Medgidia – Luminița
Vlădescu și Mangalia – Bogdan Maganu) trebuie validați de
conducerea centrală de partid.

Bogdan Maganu este, din 2012, viceprimar al Mangaliei.

Iată şi lista celorlalţi candidaţi PSD din judeţ:

 

Comitetul Executiv al Organizației Județene PSD Constanța a
desemnat candidații pentru funcția de primar, pentru alegerile
locale din 5 Iunie 2016, în următoarele localități:

Localitatea
Numele si prenumele

candidatului

Mun. Constanţa Făgădău Decebal

Mangalia Maganu Bogdan

Medgidia Vlădescu Luminiţa
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Băneasa Coliş Paul

Cernavodă Pleşa Ştefan

Eforie Brăiloiu Ion Ovidiu

Hârşova Nădrag Tudor

Murfatlar Saghiu Valentin

Năvodari Chelaru Florin

Negru Vodă Ţopai Dumitru

Ovidiu Bocai Dumitru

Techirghiol Constandin Florea

23 August- Gheorghe Ionela Dorela

Adamclisi Burcea Anton

Agigea Cîrjaliu Cristian Maricel

Albeşti Tuşa Viorel

Aliman Topalu George

Amzacea Radu Constantin

Bărăganu Neague Titu

Castelu Dajiu Marius

Cerchezu Chelaru Ştefan

Chirnogeni Manta Gheorghe

Ciobanu Gurgu Tudorel

CiocÂrlia Dragomir Traian

Cobadin Telehoi Cristian

Cogealac Ştere Palas

Comana Şchiopu Ion

Corbu Murariu Stelică

Costineşti Constantinescu Horia

Crucea Frigioi Gheorghe

Cumpăna Gâju Mariana

Cuza Vodă Mihai Ion



Deleni Dan Marian

Dobromir Iusein Visel

Dumbrăveni Clinciu Stelian

Fântânele Popescu Gheorghe

Gârliciu Cinpoiaşu Constantin

Ghindăreşti Vartolomei Adrian

Grădina Iacobici Gabriela

Horia Sava Gigel

IndependenŢa Gâscan Cristea

Ion Corvin Rădulescu Marcela

Istria Perifan Enache

Limanu Georgescu Gheorghe Daniel

Lipnita Crăciun Florin

Lumina Chiru Dumitru

Mereni Garea Silviu Florentin

Mihai Viteazu Solomon Dorin

Mircea Vodă Ionaşcu George

Nicolae Bălcescu Timofte Dumitru

Oltina Cealera Ştefania

Ostrov Dragomir Nicolae

Pantelimon Neicu Vasile

Pecineaga Pîslaru Lili

Poarta Albă Meca Alina

Rasova Mitu Maria

Saligny Beiu Ion

Saraiu Purice Aurelian

Săcele Gaidargiu Uzum Dumitru

Seimeni Iordache Marian

Siliştea Soare Mihai



Târguşor Ştefan Maria

Topalu Jipa Ion

Topraisar    Gheorgeh Stelian

Tortoman Chitic Lucian

Tuzla Reşit Taner

Valu lui Traian Dumitrache Dragoş

Vulturu Berbec Eugen -Marius
 

 

Bianca Nicoleta Petrea, elevă
în clasa a XII-a la Callatis,
menţiune  la  Olimpiada
Naţională de Istorie
22 aprilie 2016 15:30

În perioada 18-21 aprilie 2016,
la  Brăila,  s-a  desfăşurat
Olimpiada Naţională de Istorie.
În componenţa lotului judeţului
Constanţa  s-a  aflat  Bianca
Nicoleta Petrea, elevă în clasa
a  XII-a,  la  Liceul  Teoretic
“Callatis”  din  Mangalia.

Participând  patru  ani  consecutiv  la  olimpiada  de  istorie,
eleva Petrea Bianca a obtinut rezultate demne de admiraţie şi
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de două ori calificarea la etapa naţională. La această ultimă
ediţie,  a  fost  distinsă  cu  menţiune,  lucrarea  elevei
callatiene  fiind  apreciată  cu  nota  9,05.

Pregătirea  elevei  pentru  participarea  la  Olimpiadele  de
Istorie  a fost  asigurată de doamna profesor de istorie
Silvia Cuseac.

„Mi-a plăcut să învăţ, mai ales că, fiind în clasa a XII-a,
este ultima olimpiadă la care particip. Sunt pasionată de
istorie, iar doamna profesor Silvia Cuseac, mi-a alimentat
interesul pentru această disciplină. Această ediţie mi-a adus
satisfacţii deosebite, sunt foarte mulţumită de ceea ce am
reuşit. Este adevărat că am depus mult efort pentru a mă
pregăti la nivel înalt, dar munca mea a fost răsplătită şi mă
bucur că am trăit spiritul olimpiadei. Viitorilor olimpici le
doresc mult succes, ambiţie şi încredere”, a declarat Bianca
Nicoleta Petrea, eleva olimpică.

35.000  de  oameni  aşteptaţi,
la Mamaia, la Lumină de la
Malul Mării. Distracţia de 1
Mai s-a mutat în nord!
22 aprilie 2016 15:30
Minivacanta  pentru 1 Mai este si anul acesta o provocare la
distractie pentru turistii care au ales deja ca destinatie
Litoralul Romanesc. Numarul acestora este de la an la an mai
mare, datorita multiplelor evenimente care le sunt pregatite
si pentru care acestia vin sa petreaca.
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Hotelierii s-au pregatit din timp cu pachete de cazare si
oferte speciale. Ca in fiecare an, cluburile vor surprinde
placut prin petrecerile organizate, festivaluri de muzica, cu
invitati pe masura, DJ internationali. Centrele balneo – spa
sunt deschise iar turistii nu trebuie decat sa se bucure de
zilele  libere,  pe  o  vreme  frumoasa,  conditiile  meteo
anuntandu-se  a  fi  favorabile.

 

Mamaia

Ca in fiecare an, Asociatia Litoral – Delta Dunarii da startul
sezonului estival printr-un spectacol adresat atat turistilor
aflati  in  minivacanta,  cat  si  constantenilor  care  sunt
invitati si asteptati sambata 30 aprilie, in Piateta Perla din
Statiunea Mamaia, incepand cu ora 16.00. Invitatii speciali ai
evenimentului sunt Lucian Colareza si columbienii Danny Mazo
si Widy si impreuna cu Pepe, ne vor purta pe ritmuri latino.

Pentru  ca  Asociatia  Litoral  –  Delta  Dunarii  a  combinat
intotdeauna distractia cu activitatile sportive, si culturale,
evenimentului nu ii vor lipsi momente precum DEMONSTRATII DE
TAEKWONDO, si teatru „PLATA BIRULUI”, precum si multe alte
surprize pentru parinti, copii si iubitori ai distractiei si
bunei dispozitii.

PREMIERA : Joi, 28 Aprilie, orele 19:00, inaugurare Hotel
Bicaz Pirates Resort***, singurul hotel din Mamaia cu concept
tematic , si anume unul de film, pentru ca vine cu scene si
actiuni din Filmul “Piratii din Caraibe”.

– Maraton de distractie si de evenimente cu invitati speciali
in cluburi si pe plaja (Ego, Fratelli, Le Gaga, Tapo, Breeze,
Luv, Crema, Bellagio, Princess, Restaurant Harlequin) precum
Delia, Carla`s Dreams, Damian Brothers, DJ Anais B, DJ Moody
Mike, Dj Sylvain Armand, Formatia Pindu, Lidia Buble si multi
altii.



– Festivaluri de muzica electronica (zona Mamaia Nord)

Sunwaves 28 Apr – 02 Mai ( Marco Carola, Ricardo Villalobos
etc)

The Mission Dance Weekend 29 Apr – 02 Mai ( Luciano, Rosario
Internullo, Adrian Eftimie etc)

Kudos  Beach  28  Apr  –  03  Mai  (Rosario  Internullo,  Pagal,
Moondsound, Optick etc)

Declaratie Corina Martin, Presedinte Asociatia Litoral – Delta
Dunarii:  „Deschidem  in  forta  Sezonul  oficial  pe  Litoralul
Romanesc,  destinatia  turistica  vedeta  a  verii  in  Romania.
Pachete atractive de minivacanta pentru toate gusturile si
bugetele,  evenimente  si  distractie  in  toate  statiunile,
hoteluri, cluburi, restaurante si atractii pregatite pentru
primii  turisti  si  eforturi  clare  din  partea  autoritatilor
locale. Primaria Constanta este, in continuare, leader intre
autoritatile  publice  locale  de  pe  Litoral,  in  privinta
interesului pentru dezvoltarea si promovarea turismului. Cel
mai mare grad de ocupare se va inregistra in Mamaia, Vama
Veche si Eforie. Mamaia ramane in topul distractiei si aici
vom  celebra  Marea  Deschidere,  impreuna  cu  turistii  si
invitatii  nostri,  intr-un  Spectacol  finantat  din  Taxa  de
Promovare  Mamaia  si  pe  care  l-am  pregatit  si  organizat
special.  E  un  weekend  pascal,  deci  de  aceasta  data  punem
accent pe muzica, sport, reprezentatii pentru familii cu copii
si tineri. Pepe, Lucian Colareza si vedete columbiene vor da
startul  distractiei,  pe  muzica  si  dans  latino,  pentru  ca
asteptam o vara fierbinte. Lansam si prima demonstratie live
de  Taekwondo,  pentru  ca  oferim  de  fapt  o  avanpremiera  a
primului Eveniment al verii, si anume Campionatul National de
Taekwondo WTF – Cupa Tomis.

Invitatul  special  la  Deschiderea  Sezonului  va  fi
reprezentantul turoperatorului israelian Meshek Wings ( Meidan
Butnaru),  care  vine  sa  se  asigure  personal  ca  Mamaia,



Navodari,  Eforie  si  Neptun  sunt  pregatite  pentru  primii
turisti  israelieni,  ce  fac  parte  din  proiectul  dezvoltat
impreuna cu Asociatia Litoral – Delta Dunarii, proiect ce ne
va aduce 7000 turisti israelieni in aceasta vara pe Litoral.
Ma  bucura  mult  prima  veste  buna  cu  care  deschidem  Marele
Weekend, si anume deschiderea primului Hotel tematic de pe
Litoral, cu tema „Piratii din Caraibe”, ceea ce va contribui
mult  la  imaginea  statiunii  Mamaia  in  Romania,  dar  si  pe
pietele externe. Asteptam peste 35.000 turisti si in acest an
luam impreuna „Lumina de la malul marii”.

Echipa de majorete a Liceului
„Callatis” a obţinut Trofeul
„Dansez pentru sănătate”
22 aprilie 2016 15:30
În data de 20 Aprilie 2016, la Centrul Județean de Resurse și
Asistență  Educațională  Constanța  s-a  desfășurat  etapa
regională a concursului „Dansez pentru sănătate” – majorete și
gimnastică aerobică. Pentru această etapă regională compusă
din 8 județe, echipele de majorete din unitățile școlare care
au obținut premiul I la etapa județeană, au realizat o nouă
coregrafie, dansul fiind înregistrat video. Echipa de majorete
a școlii, formată din 12 elevi talentați din ciclul gimnazial,
a obținut Premiul I , la secțiunea majorete și Trofeul etapei
regionale.
Concursul, aflat la a II a ediție, reprezintă parte integrantă
din proiectul CAER 2015-2016 ”Invitație la sănătate” și este
organizat  de  Inspectoratul  Școlar  Județean  Constanța  în
parteneriat  cu  Centrul  Județean  de  Resurse  și  Asistență
Educațională Constanța, Universitatea Ovidius din Constanța și
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Direcția Județeană de Tineret și Sport Constanța.
În  unitatea  școlară,  proiectul  a  fost  coordonat  de  prof.
psiholog Carmen Faliboga, care ne-a declarat că „ştiințe sau
arte, rețeta pentru succes este aceeași și are ca principal
ingredient munca. Copiii noștri talentați culeg acum roadele
orelor de antrenament”.

Ajutaţi  Grădiniţa  nr.  3
Mangalia:  votul  vostru
contează!
22 aprilie 2016 15:30
Copiii  de  la  Grădiniţa  nr.  3  Mangalia  vă  cer  ajutorul!
Instituţia de învăţământ, care nu a fost, niciodată în ultimii
40 de ani, renovată capital, are mare nevoie de reabilitarea
exteriorului.  Pentru  aceasta,  unitatea  de  învăţământ  s-a
înscris într-un program derulat de Dedeman, prin care ar putea
să îşi refacă faţada în mod gratuit. Copiii au, însă, nevoie
de votul dumneavoastră.

„Dacă în urma votului Grădiniţa nr. 3 se va clasa pe primul
lor – aşa cum suntem clasaţi la ora actuală – Dedeman ne va
izola clădirea gratuit. De aceea avem nevoie de tot sprijinul
locuitorilor oraşului. Grădiniţa funcţionează într-o clădire
veche, ce nu a mai fost renovată capital de peste 40 de ani.
Noi  am  reuşit,  în  timp,  să  schimbăm  ferestrele,  să  facem
lucrări de întreţinere şi chiar, anul trecut, să turnăm un
brâu  din  beton,  pentru  a  împiedica  apa  de  ploaie  să  mai
pătrundă  la  subsol“,  ne-a  declarat  prof.  Gela  Ivaşcu,
directorul  unităţii.

Şi  dumneavoastră  puteţi  veni  în  sprijinul  copiilor  de  la
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Grădiniţa nr. 3, ce au mari şanse să îşi vadă clădirea, în
care petrec o bună parte a zilei, complet renovată, accesând
link-ul de mai jos şi votând pentru aceşti micuţi:

https://www.filantropi2016.patrumaini.ro/cladire/id/365

Elevii  de  la  Liceul
„Callatis” au încondeiat ouă
în Biserica „Adormirea Maicii
Domnului”
22 aprilie 2016 15:30

Miercuri, 20 aprilie şi vineri,
22 aprilie, începând 10.00, la
Parohia  „Adormirea  Maicii
Domnului”,  situată  pe  strada
General  Vârtejanu,  sunt
organizate  ateliere  de
încondeiere ouă dedicat elevilor
din  Mangalia.  Acţiunile  sunt
iniţiate de către preotul paroh

Viorel Rusu cu prilejul Săptămânii „Şcoala Altfel” datorită
apropiatelor Sfintelor Sărbători de Paşti.

Miercuri, au încondeiat ouă elevii clasei a VIII-a B de la
Liceul Teoretic „Callatis”, însoţiţi de către dirigintele lor,
prof.  Teodor  Crăciunescu,  urmând  ca  vineri  să  realizeze
creaţii similare colegii de la clasa a VII-a B de la aceeaşi
instituţie de învăţământ. Elevii s-au bucurat de îndrumarea
artistului plastic Nicolae Găgeanu, care le-a dat sfaturi în
privinţa combinării culorilor, dar nu numai.
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Preotul paroh Viorel Rusu ne-a declarat că aceasta este prima
ediţie a atelierelor şi că şi-a propus să le continue şi anii
următori. Tot organizatorul acestei manifestări creative şi
educative le-a oferit elevilor o surpriză plăcută pe care au
primit-o cu multă încântare. Preotul paroh Viorel Rusu le-a
dat copiilor pizza şi sucuri naturale, drept răsplată pentru
decoraţiunile minunate pe care le-au realizat.

 

După  14  ani,  Lumina  de  la
Malul  Mării  s-a  stins  la
Mangalia.  Ediţia  de  anul
acesta  nu  va  mai  fi
organizată!
22 aprilie 2016 15:30
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iei se stinge, chiar zilele acestea, sub ochii noştri. “Lumină
de la Malul Mării” ar fi trebuit să numere, anul acesta, cea
de a XV-a ediţie. Aceasta nu va mai avea, însă, loc. Atât
Primăria  Mangalia,  cât  şi  Protoieria,  ne-au  confirmat  că
evenimentul a fost anulat.

„Lumină de la Malul Mării“ nu a avut, niciodată, semnificaţia
religioasă  cuvenită  unei  sărbători  atât  de  importante  a
Creştinătăţii.  În  schimb,  evenimentul  era  un  spectacol  în
sine, Lumina Sfântă fiind primită de miile de credincioşi –
localnici,  dar  mai  ales  turişti  –  chiar  pe  malul  mării.
Manifestarea  a  fost  perpetuată,  anual,  de  fiecare  dintre
administraţiile publice locale care s-au perindat, efemere, la
conducerea urbei. A fost promovată, de-a lungul timpului, şi
de primărie, de operatorii din turism, dar şi de Arhiepiscopia
Tomisului, care a încuviinţat manifestarea, este drept, în
ultimii ani, mai cu jumătate de gură.
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An de an, mii, poate zeci de mii de persoane au venit să ia
“Lumină din Lumină” şi să spună, alături de soborul de preoţi
ce a slujit în altarul montat special pentru acest eveniment:
“Hristos a Înviat!”

Iată că, în anul de graţie 2016, Lumina de la Malul Mării se
stinge,  poate,  pentru  totdeauna.  Ia,  astfel,  calea
Festivalului “Callatis”, eveniment blamat de unii, dar care a
ridicat  Mangalia  la  rangul  de  staţiune  a  distracţiei,
mediatizată în toate colţurile ţării, dar şi peste hotare. 
Sau pe cea a altui eveniment de anvergură internaţională,
uitat,  deja,  de  câţiva  ani:  Simpozionul  Românilor  de
Pretutindeni, manifestare ce i-a avut invitaţi, în cele câteva
ediţii, pe cei plecaţi în amara pribegie a Diasporei, atât de
fericiţi că li se spunea, la Mangalia :”Hai Acasă!”

Ori calea fără întoarcere a “Galei Tânărului Actor HOP!”,
eveniment în lipsa căruia destinele multor generaţii de tineri
artişti, consacraţi acum, ar fi fost, poate, pierdute pentru
totdeauna…  Gala  şi-a  luat  bocceaua  şi  a  plecat,  umilă  şi
umilită, către o comună neînsemnată, dar cu capacitatea de a-
şi calcula beneficiile, în primul rând economice, pe care i
le-a aduce o astfel de manifestare.

Anul trecut, în vară, se anunţa şi „marele final“ al Târgului
Estival “Carte la Nisip”. Se pare, însă, că organizatorii au
strâns din dinţi şi vor încerca, şi anul acesta, să lupte
împotriva curentului, a tuturor dificultăţilor financiare şi
să continue o tradiţie de aproape două decenii.

Ne place să ne lăudăm că trăim, laolaltă, numai puţin de
40.000  de  suflete,  ne  afişăm  aere  de  municipiu  european,
căreia i se promite, acum, în prag de alegeri, un viitor
nemaivăzut, plin de proiecte europene sau de aiurea, menite să
ne ofere, pe tavă, săli de cinema, grădini de vară sau – oau!
–  o  Casă  de  Cultură  burduşită  cu  cafenele  literare  ori
biblioteci.



Dar ştim cu toţii că, în realitate, suntem oraşul fără niciun
teatru, fără un cinematograf. Europeanul municipiu cu o Casă
de  Cultură  devenită,  în  ani,  o  Cenuşăreasă  ruşinată  de
straiele mizere, atârnânde şi fetide. Suntem oraşul în care
avem generaţii de copii care nu ştiu cum arată, pe interior, o
sală de teatru sau de operă. Tinerii de valoare aleg să fugă
din calea mocirlei ignoranţei.

Punem, acum, punct, unei tradiţii a Mangaliei. Vom lua, aşa
cum se cuvine, Lumină Sfântă din Biserică, iar la malul mării
va rămâne lumina amintirii.

Marea  Neagră  s-a  înroşit
(galerie foto)
22 aprilie 2016 15:30
Un fenomen ce apare extrem de rar în zona noastră a putut fi
întâlnit,  ieri,  la  malul  plajei  din  Mangalia.  Din  cauza
algelor cu un colorit deosebit, Marea Neagră a devenit roşie.
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Fenomenul de „Mare roşie“ a mai putut fi observat şi în 2010,
la malul plajei din Olimp.
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Consilierii locali au aprobat
un  proiect  de  asfaltare
iniţiat în urma unei petiţii
22 aprilie 2016 15:30
Doi cetăţeni din Mangalia au reuşit, prin ambiţia pe care au
demonstrat-o,  să  strângă,  în  numai  câteva  zile,  2.200  de
semnături pentru iniţierea unui proiect de hotărâre prin care
să le fie asfaltate străzile. Iniţiativa legislativă a fost
adoptată  în  cea  mai  recentă  şedinţă  a  Consiliului  Local
Mangalia,  cu  votul  tuturor  aleşilor  prezenţi  în  sală.
Proiectul a stârnit şi discuţii furtunoase între aleşii locali
şi  angajaţii  primăriei,  pe  marginea  oportunităţii  alocării
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fondurilor  necesare  lucrărilor  de  asfaltare  numai  către
Serviciul Administrarea Domeniului Public şi Privat.

Potrivit directorului ADPP Mangalia, Dragoş Angelescu, există,
încă din luna martie, un acord cadru cu o anumită firmă,
pentru repararea tramei stradale deci, afirmă acesta, banii ar
fi trebuit alocaţi numai serviciului pe care îl conduce. În
ceea  ce  priveşte  cele  două  milioane  de  euro  pe  care
consilierii i-au destinat infrastructurii la începutul anului,
aceştia ar fi fost alocaţi pe primărie şi sunt destinaţi unor
lucrări noi: „Ca să putem repara, astăzi, drumurile, este
nevoie ca toţi banii să fie alocaţi ADPP. Cele două milioane
de euro pe care i-aţi alocat la începutul anului, au fost
transmişi  către  Serviciul  de  Investiţii  al  primăriei  în
vederea  realizării  de  investiţii  noi”,  a  arătat  Dragoş
Angelescu.

Nu de aceeaşi părere a fost viceprimarul urbei, Bogdan Maganu,
care a spus că primăria, deşi are cele două milioane de euro
la dispoziţie nu a făcut absolut pentru demararea lucrărilor:
„Deşi există o autorizaţie de construire pentru aceste străzi,
nici Primăria, nici ADPP-ul nu au mişcat un deget. Primăria
putea folosi autorizaţia ADPPului pentru a demara lucrările. E
ca  şi  cum  aţi  avea  un  teren  în  proprietate,  aţi  avea
autorizaţia de construire pe acest teren, dar nu v-aţi apucat
de treabă, aţi vinde pământul, iar cumpărătorul ar trebui să o
ia de la capat cu toate avizele şi autorizaţiile. Parcă suntem
în noaptea minţii. E vorba despre două instituţii publice,
care  coexistă”,  a  declarat,  celor  prezenţi,  viceprimarul
Maganu.

În final, consilierii au aprobat, în unanimitate, repartizarea
sumelor pentru asfaltare atât pe primărie, cât şi pe ADPP.
Consilierul  Paul  Foleanu  le-a  felicitat  pe  cele  două
iniţiatoare ale petiţiei care a schimbat soarta cartierului
unde locuiesc, mai ales că semnturile aparţin cetăţenilor din
toate zonele Mangaliei: „Susţinem, cu toată forţa, demararea
programului de asfaltări în Mangalia. Aşa cum am discutat cu



dumneavoastră  la  faţa  locului  şi,  aşa  cum  v-am  promis,
susţinem acest program de asfaltări, dar şi de racordare la
apă a străzii Geo Bogza. Este prima dată în istoria Mangaliei
când,  doi  cetăţeni,  au  demarat  o  acţiune  de  strângere  de
semnături pentru iniţierea unui proiect de hotărâre. Trebuie
să spunem că, semnatarii, sunt cetăţeni ai tuturor zonelor
oraşului: din Dobrogea I, de la Sens, din Olimp sau Neptun sau
din  Colonişti.  Concluzia  este  că  toţi  cetăţenii  Mangaliei
doresc un program de asfaltare. La fel şi ni, consilierii
locali şi, tocmai de aceea, în luna februarie am alocat două
milioane  de  euro  pentru  un  vast  program  de  asfaltare  a
Mangaliei”.

Prezentă în sală, una dintre iniţiatoare, Mihaela Popa, a
declarat că, dacă primăria sau Consiliul Local nu se vor ţine
de treabă, va continua să recurgă la metoda petiţiilor: „Am
fost un pic supărate, pentru că au ieşit tot felul de discuţii
vizavi de cele 2.200 de semnături. Mi se pare normal să votaţi
în  favoarea  cetăţenilor  Mangaliei.  Nimeni  nu  mai  vrea
scandaluri şi, vă avertizăm că, de acum încolo, dacă nu se
face treabă, vom recurge tot la petiţii”, a conchis Mihaela
Popa.

Locurile de joacă, lăsate să
devină  adevărate  capcane
pentru copii!
22 aprilie 2016 15:30
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Leagănele,  toboganele  și
balansoarele sunt cele mai mici
distracții pe care le poate avea
un  copil  de-o  șchioapă  din
Mangalia. Cum posibilitățile de
relaxare  în  aer  liber  în  oraș
sunt limitate, locurile de joacă

reprezintă singura ocazie de a evada din fața tabletelor,
calculatoarelor și televizoarelor. Dar ce te faci când unui
copil îi este furat și acest mic prilej de destindere?!

Din păcate, locurile de joacă din Mangalia și stațiuni au
ajuns ruine. Leagănele au dispărut, iar celelalte construcții
au vopseaua scorojită, au ruginit sau sunt rupte. Mai mult, în
unele cartiere covorul de vegetație este atât de înalt, că
aproape ascund balansoarele ori băncuțele.

Trilul care ar putea justifica indiferența autorităților ne
este  arhicunoscut:  consilierii  nu  au  aprobat  bani  pentru
reabilitarea  ori  modernizarea  locurilor  de  joacă.  Să  ne
amintim, însă faptul că până anul acesta, deci timp de 3 ani,
a fost atât de liniște în Consiliul Local Mangalia, încât
repeziciunea cu care erau aprobate cu unanimitate de voturi
toate inițiativele primarului urbei, te îndemnau la somn! Prin
urmare, pe lângă alte proiecte costisitoare ale edilului, care
nu și-au demonstrat utilitatea, votate de către toți cei 19
consilieri,  s-a  aflat,  în  fiecare  an  și  alocarea  de  bani
pentru diverse lucrări de reparații și întreținere.

Banii,  se  pare,  au  fost  dirijați  către  alte  lucrări
misterioase, întrucât rezultate concrete ale cheltuirii lor nu
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se prea fac remarcate.

Nu erau necesare decât vopsirea construcțiilor, repararea sau
înlocuirea  celor  deteriorate,  dar  și  îngrijirea  spațiilor
verzi.

Din cauza stării avansate de degradare, părinții refuză să își
mai lase copiii să meargă în aceste locuri de teama că s-ar
putea produce accidente cu urmări grave. De altfel, în urmă cu

doi  ani,  în  parcul  de  lângă
Sanatoriul  Balnear  Mangalia  o
fetiță și-a prins piciorul într-
o  astfel  de  construcție
paradită,  victima  fiind
eliberată de către un echipaj de
pe  Ambulanța  solicitată  să

intervină  de  urgență.

Regretabil este faptul că nici măcar acest incident nu i-a
impresionat pe cei responsabili cu aceste spații, deoarece
toate oferă aceleași condiții limitate și nesigure de joacă.

Mamaia  şi  Vama  Veche,  în
topul  vânzărilor  pentru
stațiunile  de  pe  litoralul
românesc
22 aprilie 2016 15:30
Sezonul estival 2016 pe litoral va fi unul foarte bun, cu
vânzări  fără  precedent,  conform  estimărilor  făcute  de
touroperatori. Datorită tensiunilor din vestul Europei şi din
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ţările  din  jur,  românii  se  orientează  spre  destinaţiile
naţionale,  iar  Litoralul  românesc  se  află  în  topul
preferinţelor, ca fiind o destinaţie sigură. Mamaia-Năvodari
şi Vama Veche sunt în topul vânzărilor pentru stațiunile de pe
litoralul românesc şi se anunţă o vară foarte ocupată. Plajele
extinse din Mamaia şi Eforie Nord vor contribui şi ele la
atragerea unui număr sporit de turişti în această vară. Pe
Litoralul românesc se caută serviciile all inclusive şi se
vând cel mai bine hotelurile şi locaţiile care oferă mai multe
servicii şi la un nivel upgradat.

“Ceea ce se întâmplă în jurul nostru, în Europa în general,
favorizează  în  acest  moment  vânzările  pentru  litoralul
românesc. S-au vândut, până în acest moment, cu 50-60% mai
multe  vacanţe  faţă  de  aceeaşi  perioadă  a  anului  trecut.
Românii  se  reorientează  deja  spre  destinaţii  turistice
româneşti şi, în plus, prin campania noastră de promovare, pe
care o intensificăm acum, atragem în continuare şi cu atât mai
mult  interes  clar  de  pe  pieţe  externe  pentru  care  acum
prezentăm interes, ca alternativă pentru alte destinaţii. O
componentă  esenţială  a  strategiei  noastre  o  reprezintă
EVENIMENTELE pe care le oferim în staţiuni, pentru turiştii
care aleg aceste destinaţii. Va fi o nouă vară fierbinte, cu
multe evenimente – muzicale, sportive, istorice, culturale şi
pentru  copii,  pentru  toate  preferinţele  şi  categoriile  de
turişti. Se distinge Mamaia, prin campania sa Mamaia Style, cu
multe competiţii europene şi mondiale, cu participarea unor
nume celebre deja, cum ar fi Anatoli Karpov ( la Campionatul
European Feminin de Şah) sau Prinţul Albert de Monaco ( la
Campionatul  Mondial  de  Bob  pe  rotile),  cu  festivaluri  şi
competitii gastronomice ( promovăm peştele şi fructele de mare
de  Marea  Neagră!),  cu  evenimente  muzicale,  sportive,  de
teatru, dans, dar promovăm distracţia, tarifele competitive şi
multe evenimente pe tot litoralul românesc, pentru această
vară“, afirmă Corina Martin, Preşedinte Asociaţia Litoral –
Delta Dunării:



“Școala  Altfel”  la  RAJA
Constanța
22 aprilie 2016 15:30
S.C. RAJA S.A. este și anul acesta un partener de încredere al
școlilor constănțene în cadrul Programului educațional Şcoala
Altfel: „Să ştii mai multe, să fii mai bun!”. De aceea, în
perioada 18 – 22 aprilie 2016,  porțile societății se deschid
pentru sute de elevi, din mai multe instituții de învățământ,
dornici să descopere, la fața locului, circuitul apei. Preț de
câteva ore, copiii, însoțiți de specialiștii societății, vor
vizita  o  statie  de  pompare,  Laboratorul  de  Încercări  Apă
Potabilă  –  Palas  Constanța  și  cea  mai  modernă  staţie  de
epurare din România realizată cu fonduri europene – Constanţa
Nord.

Pe parcursul scurtei excursii educative elevii vor descoperi
întregul proces prin care trece apa, de la captare, tratare și
distribuție, pentru a ajunge la robinetele noastre numai bună
de băut, până la tratarea apei uzate în stațiile de epurare
pentru reintegrarea ei în circuitul natural. Vor învăța că apa
este permanent supravegheată și analizată, fiind invitați să
efectueze  alături  de  personalul  laboratorului  câteva  teste
pentru a determina calitatea apei cu ajutorul substanțelor
“magice”,  sau  să  identifice   posibilii  “intruși”  prin
intermediul microscopului. La Stația de Epurare Constanța Nord
copiii vor fi martorii eliminării poluanților din apa uzată
prin complexul proces de epurare, conștientizând beneficiile
purificării  apei  pentru  sănătatea  populaţiei,  protejarea
surselor de apă și a mediului.

Anual,  școlile  constănțene  își  exprimă  interesul  pentru
activitățile  desfășurate  de  S.C.  RAJA  S.A.  participând  cu
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bucurie la evenimentele organizate de societate, cu atât mai
mult cu cât apa face parte din viața noastră, e parte din noi
și, cunoscând mai multe despre această esență a vieții, vom fi
mai informați și mai motivați să o protejăm.

În program sunt incluse 23 de instituții de învățământ din
Constanța, dar și din județ.

Pe parcursul vizitelor, oaspeților le sunt oferite broșuri cu
informații despre investițiile derulate de compania de apă S.C
.RAJA S.A. și pliantul “Povestea Apei”, care îi invită pe cei
mici să pășească pe firul apei pentru a descoperi  întregul
parcurs al unei simple picături de apă.

 

În cadrul acţiunilor programului „Școala altfel” de săptămâna
aceasta, SC RAJA SA a organizat o serie de vizite punctele de
lucru pentru elevii constănțeni.

Mâine, 19 aprilie 2016, elevii de la Școala Generală nr. 37
vor vizita Stația de Epurare Constanța Nord, unde cei mici vor
afla  mai  multe  despre  importanța  protejării  mediului
înconjurător.

 

 

Consiliul Local a suplimentat
cu 825.000 de euro programul
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de  asfaltări  în  municipiul
Mangalia
22 aprilie 2016 15:30

Comunicat de presă

Convocaţi  de  către  primarul  Cristian  Radu  la  şedinţa  de
Consiliu  din  data  de  18  aprilie  ac,  noi,  consilierii  PSD
Mangalia,  am  optat  pentru  soluţia  corectă  de  a  respinge
proiectul inițiat de primar privind contractarea unui împrumut
de  5  milioane  de  euro  pentru  a  putea  termina  cele  trei
proiecte  pentru  care  a  pierdut  finanțarea  europeană  prin
proasta gestionare a execuției proiectelor.

Să îndatorăm orașul pentru ce? Pentru a construi un parc de
betoane lângă calea ferată și cimitir? Pentru a construi un
zid pe faleză, care ne-a facut de râsul României? Pentru a
dezgropa cetatea Callatis cu 3 milioane de euro împrumutați?

Am alocat pentru finalizarea lucrărilor la faleză în februarie
suma de 20 de miliarde lei, pentru parc 15 miliarde și pentru
Cetatea Callatis 19 miliarde de lei, cu acești bani, nu puteți
finaliza lucrările, domnule primar? Vă mai trebuie încă 5
milioane de euro?

Ne-am fi bucurat dacă acest împrumut ar fi fost contractat
pentru investiţii în construcţia de locuinţe, în reabilitarea
drumurilor  din  oraş  şi  staţiuni  ori  în  alte  proiecte  de
interes public generatoare de venituri.

Acum, în schimb, reparăm cu un preţ foarte mare plătit de
copiii noştri, greşeala unui primar care timp de 4 ani a
dovedit că nu este nici gospodar, nici bun administrator si
care  nu  ştie  să  gestioneze  corect  şi  eficient  fondurile
europene.
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Consilierii  PSD  Mangalia  au  aprobat  în  şedinţa  de  astăzi
suplimentarea cu 825.000 de euro a lucrărilor de asfaltare în
municipiul Mangalia.

 

Informăm cetăţenii că în fiecare an am alocat banii necesari
în bugetul Primăriei pentru asfaltarea şi repararea străzilor
din oraş şi staţiuni, însă domnul primar nu a considerat acest
proiect o prioritate. Acum, cu două luni înainte de alegeri,
se  încearcă  manipularea  şi  dezinformarea  cetăţenilor,  prin
declaraţii conform cărora nu s-au făcut asfaltări, deoarece
consilierii locali PSD Mangalia au fost împotrivă. Astăzi, am
aprobat suplimentarea finanțării pentru asfaltarea orașului cu
suma  de  825.000  de  euro,  astfel  avem  alocată  o  sumă  de
2.825.000 euro pentru cel mai mare program de asfaltări din
ultimii ani în Mangalia.

 

Îi solicit public, în acest sens, domnului primar să se apuce
de treabă, măcar acum, în ultimele 2 luni de mandat şi să
înceapă programul de asfaltare a drumurilor din Mangalia.

În cei 4 ani de mandat, primarul Cristian Radu nu a construit
nicio locuinţă, nu a dat niciun loc de casă, nu a creat niciun
loc de muncă, nu a anvelopat niciun bloc şi nu a asfaltat
nicio stradă din Mangalia.

 

Preşedintele executiv PSD Mangalia,

Consilier local Paul Foleanu    



Şcoala altfel: „Să ştii mai
multe, să fii mai bun!”
22 aprilie 2016 15:30
Sub  sloganul  „Prevenind,  ne  apărăm  viaţa”,  Inspectoratul
pentru Situaţii de Urgenţă „Dobrogea” al judeţului Constanţa,
se  alătură  Inspectoratului  Şcolar  Judeţean  Constanţa  în
calitate de partener la nivel judeţean, al programului „Şcoala
altfel: Să ştii mai multe, să fii mai bun!”, cu scopul de a-i
învăţa pe copii, prin mijloace şi tehnici adaptate fiecărei
categorii de vârstă, modalitatea de a se proteja în cazul unor
situaţii de urgenţă.

Astfel, în perioada 18-22 aprilie, la sediul I.S.U. Constanţa
şi la sediile subunităţilor de intervenţie, fiecare grup de
elevi va parcurge trei ateliere:

un atelier de informare preventivă, în cadrul căruia vor
învăţa cum să preîntâmpine anumite situaţii de urgenţă
şi modul în care se pot proteja în cazul producerii unui
incendiu, unei inundaţii sau al unui cutremur;
un atelier care vizează însuşirea noţiunilor de bază în
acordarea primului ajutor;
un atelier menit să-i familiarizeze pe cei mici şi pe
cei mari, deopotrivă, cu aspecte privind activitatea şi
viaţa pompierilor militari.

Totodată, reprezentanţii I.S.U. Constanţa vor desfăşura, tot
în  aceeaşi  perioadă,  lecţii  deschise  la  unităţile  de
învăţământ din judeţ, pentru ca elevii şi cadrele didactice să
cunoască detalii despre munca profesioniştilor salvatori şi
pentru a-şi forma un comportament adecvat în cazul producerii
unor situaţii de urgenţă.

Până în prezent, aproximativ 1.500 elevi şi cadre didactice
sunt aşteptaţi de pompierii constanţeni pentru a desfăşura
activităţi educative ce vizează munca de salvator.
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Activităţile menţionate se vor derula în cadrul unităţii şi
subunităţilor I.S.U. Constanţa, în fiecare zi a „săptămânii
altfel”.

 

 

Pescador  sub  pavilion  turc,
prins în timp ce încerca să
pescuiască fără licenţă şi în
perioadă de prohibiţie
22 aprilie 2016 15:30
Două nave din cadrul Gărzii de Coastă au identificat pe Marea
Neagră,  în  baza  datelor  puse  la  dispoziţie  de  lucrătorii
SCOMAR, două pescadoare turceşti aflate la braconat în Zona
Economică Exclusivă a României.

Unul dintre pescadoare, cu 9 cetăţeni turci la bord, a fost
reţinut şi condus pentru cercetări la sediul Grupului de Nave
Constanţa, iar cel de-al doilea, care nu s-a supus somaţiilor
legale  ale  poliţiştilor  de  frontieră  de  pe  nava  MAI  0201
„Ştefan cel Mare”, a fost urmărit şi escortat până în apele
internaţionale, unde a fost predat autorităţilor de frontieră
din Turcia, conform Memorandumului Forumului de Cooperare la
Marea Neagră.

În data de 16.04.2016, în jurul orei 00.50, nava MAI 0201 OPV
„Ştefan  cel  Mare”  din  cadrul  Grupului  de  Nave  Constanţa,
aflată de asemenea în misiune de supraveghere şi patrulare pe
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Marea  Neagră,  a  observat  o  ambarcaţiune  suspectă  la
aproximativ  53  de  mile  marine  travers  de  localitatea
Costineşti  din  judeţul  Constanţa.

Ambarcaţiunea, cu 9 persoane la bord, s-a dovedit a fi un
pescador sub pavilion Turcia, cu inscripţia pe bordaj „BUGRA
4”, care, la vederea navei Poliţiei de Frontieră Române, a
stins luminile, a tăiat plasele de pescuit şi a pornit în
viteză pentru a scăpa de urmărire.

Imediat,  comandantul  navei  MAI  0201  a  dispus  efectuarea
somaţiilor  legale  (vizuale,  acustice  şi  optice),  luând
legătura în canalul 16 VHF internaţional şi prin Codul Morse
pentru a determina pescadorul turcesc să oprească pentru a
permite operaţiunea de abordaj şi control conform procedurilor
legale.

Conform Memorandumului Forumului de Cooperare la Marea Neagră,
reprezentanţii Gărzii de Coastă au informat autorităţile de
frontieră din R. Bulgaria şi R. Turcia, pentru a stabili în
comun modul de acţiune în astfel de cazuri.

Garda de Coastă Turcă a decis să trimită în interceptare o
navă militară proprie care a reuşit să preia, în jurul orei
13.45, la aproximativ 95 mile marine de localitatea Burgas din
R. Bulgaria, pescadorul „BUGRA 4” care fusese escortat pe
toată perioada de nava Gărzii de Coastă din România, după
obţinerea acordului Poliţiei de Frontieră din R. Bulgaria.

Autorităţile turce au informat că, la controlul preliminar al
pescadorului au fost descoperite aproximativ 350–400 kilograme
de peşte din specia calcan în stare proaspătă şi un număr de
40 de plase de pescuit tip setcă în lungime de aproximativ
2.000 de metri.

Poliţiştii  de  frontieră  constănţeni  au  întocmit  în  cauză
lucrare penală pentru săvârşirea infracţiunilor de „pescuit
comercial fără licenţă sau autorizaţie de pescuit”, „pescuit
în  perioada  de  prohibiţie”,  „transportul  peştelui  fără



documente legale” şi „folosirea de către persoane neautorizate
a  uneltelor  de  pescuit  comercial”,  fapte  prevăzute  şi
sancţionate de O.U.G. 23/2008. Cercetările vor fi continuate
de un procuror de caz din cadrul Parchetului de pe lângă
Judecătoria Constanţa.

„Cultul  Eroilor”  la  Tătaru
sau Azaplar, inima mea
22 aprilie 2016 15:30

de Emil-Corneliu Ninu

Sâmbătă, 16 aprilie, comunitatea tătară l-
a omagiat pe scriitorul martir NEGIP HAGI
FAZIL, de la a cărui naștere, cei 110 ani
marchează, cu  litere de aur, evenimentul
în marea carte de aur a istoriei noastre.

Cum Dobrogea rămâne în conștiința populară ca o adevărată
„Țară  a Făgăduinței”, timpul a adunat aici un conglomerat
uman  extrem  de  variat,  stratificat  multimilenar,  de  la
începuturi, cu o consemnare a pelasgilor, celților, tracilor,
sciților,  grecilor,  macedonenilor,  slavilor,  avarilor,
goților,  pecenegilor,  cumanilor,  bizantinilor,   bulgarilor,
 turcilor,  tătarilor,  rușilor,  lipovenilor,  germanilor,
evreilor și a multor alte etnii.
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S-a găsit „un suflet în sufletul neamului” său, scriitoarea
Akmola Güner, care, alături de alți etnici, să fi reînviat
spiritul  unei  colectivități  mult  încercate  de  capriciile
Timpului (Cronos), atât de crud, deseori, chiar cu propriii
copii. Așa a fost să fie și cu exodul populației ce făcea
parte  din  al  treilea  hanat  crâmlean,  cauzat  de  celebrul
„testament” al lui Petru I, dus mai departe de Ecaterina a II-
a și de „tătucul” Stalin.

După sesiunea de comunicări științifice de vineri, ce a avut
loc la sediul din Constanța al Uniunii Democrate a Turco-
Tătarilor Musulmani din România, iată că, încă de dimineață,
satul Tătaru și-a așteptat oaspeții la Căminul Cultural din
localitate.

Am  avut  deosebita  bucurie  de  a  da  curs  invitației  de  a
  participa la o astfel de acțiune omagială, câțiva membri ai
celor două asociații „Cultul Eroilor” din Mangalia, doamnele
vicepreședintă Ibolya Negoiță și Nelida Reșid, însoțite de
președintele  Emil-Corneliu  Ninu  și  de  George  Ninu,   toți
făcând parte din breasla dascălilor de la catedră, grăbiți a
onora un astfel de demers.

Ținând  drumul  județean  Mangalia-Albești-Vârtop  (excelentă
porțiunea  asfaltată  pe  firul  văii,  între  ultimele  două
localități!)-Negru-Vodă-Comana  și  apoi,  la  4  km,  drumul
comunal  Comana-Tătaru,  am  ajuns  acolo  unde,  secole  de-a
rândul, locuitorii micii așezări turco-tătare au viețuit aici,
conviețuind, după Războiul de Independență din 1877-1878, cu
proaspăt „coloniștii” români.

După cum preciza unul dintre localnicii reveniți la vatra
strămoșească,  pentru  marele  eveniment  al  omagierii  fiului
martirizat al satului, numele „Azaplar” ar însemna, la plural
articulat, în limba turcă, chinurile, pedepsele, suferințele.

Soarele ne-a însoțit mereu, alungând vremea rece din zilele
precedente, și lăsând privirea să se răsfețe în cromatica



tarlalelor  ce  alternau  maroniul  pământiu  al  arăturilor,
ascunzătoare de miracolul unei aștepate germinații, cu verdele
culturilor  de  grâu  și  orz  sau  cu  galbenul  de  neuitat  al
rapiței ce inunda întinsul stepei dobrogene. Și, surpriză după
surpriză,  în  cimitirul  musulman,  ca  și  în  cel  creștin,
păduricea de arbuști ai liliacului înflorit crea impresia unui
Eden al Genezei biblice.

Imediat ce autocarul cu oaspeții Constanței a ajuns în sat, s-
a și îndreptat, grav, spre locul de veci al celor plecați
dintre noi. După coborâre, în liniște, într-o mângâiere tandră
a  iarbii,  tălpile  picioarelor  s-au  desprins  de  pe  sol,
făcându-ne să plutim spre mormintele celor înfrățiți cu glia.

Ritualul de la mormântul omului de uriașă cultură a fost ca-n
vis.

Deschiderea inimilor a făcut-o chiar dna Akmola Güner, după a
cărei prezentare, rudele i-au pomenit amintirea, cu sure din
cartea sfântă a „Coranului”, apoi, preotul musulman a încheiat
slujba, cu vocea sa melodioasă, mângâietoare, preaslăvindu-l
pe  Allah  Ekbar.  După  acest  moment  de  reculegere,  s-a  dat
cuvântul și câtorva dintre cei prezenți. Nu am putut să nu
subliniez, cu această ocazie, că jertfa patriotului-poet NEGIP
HAGI FAZIL seamănă cu cea a unui personaj gorkian, Danko, cel
care i-a călăuzit prin pădurea întunecoasă pe ai săi, ținând
deasupra capului propria-i inimă, ca pe o torță.

Reîntruniți  în  sala  ospitalieră  a  Căminului  Cultural,  sub
oblăduirea grijulie a dlui Caulament Onder, reprezentant al
localnicilor în consiliul comunei Comana, s-a desfășurat una
din cele mai călduroase întâlniri ale foștilor și actualilor
locuitori ai satului.

Cu această ocazie, dna A. Güner, membră a Uniunii Scriitorilor
din România, dar și a Uniunii Scriitorilor Crimeeni, și-a
prezentat  ultima  creație  a  d-sale,  monografia,  în  limba
tătară, „Azaplar -Tatar Koyi”, pe care urmează a o traduce,



cât de curând, și în limba română.

Din  prezidiu,  alături  de  dna  președinte  A.  Güner,  de  dl
Caulament Onder, de dl Tudor Cicu, fiu al satului și membru al
Uniunii Scriitorilor din România, a avut cinstea să facă parte
și  semnatarul acestor rânduri.

Sosit tocmai de pe meleaguri buzoiene, dl T. Cicu a adus un
dar  neprețuit  consătenilor,  cartea  „Azaplar.  Proză
memorialistică”,  apărută  în  „ELiteratura”  și  lansată  cu
această ocazie.

Amintirile derulate de dlui, ca și cele ale unor consăteni, au
făcut să lăcrămeze ochii câtorva dintre cei prezenți în sală.
Cu un apetit deosebit pentru lectură, încă din pruncie, a 
impresionat-o pe bibliotecara comunei, care, nevenindu-i să
creadă că putea devora cu atât de mare iuțeală cărțile din
biblioteca de la centru, l-a dus la școală, spre a-l prezenta,
acolo,  profesorilor  și  elevilor  rușinați  de  lipsa  lor  de
interes pentru actul lecturii. Povestirile sale, a subliniat
d-sa, îmbină realitatea cu ficțiunea, precum în proza lui
Gabriel Garcia Marquez. (Astfel, putem aprecia noi, Azaplarul
a devenit un adevărat „axis mundi”, cum ar fi spus marele
filozof  și  scriitor  Mircea  Eliade.  Preocuparea  pentru
scoaterea  la  lumină  a  unor  întâmplări  reale,  din  câmpia
dobrogeană, cu încărcătura lor magico-emoțională, este tot mai
vădită  în  proza  dobrogeană,  așa  cum  au  făcut-o  și  alți
scriitori,  precum   Ștefan  Bănulescu,  în  „Cartea  de  la
Metopolis” sau, mai de curând, în acest an, Ov. Dunăreanu, cu
romanul „Lumina îndepărtată a fluviului”, fără a mai insista
și asupra înaintașilor acestora, prozatorii Vasile Voiculescu,
Gala Galaction, Panait Istrati sau Zaharia Stancu.)

Alte intervenții au evidențiat suferințele celor condamnați la
anii grei de închisoare ai Canalului Dunăre-Marea Neagră, așa
cum a relatat dl Mihalcea, alt tătărean, deținut politic,
prins în aceeași prigoană sălbatică a celor care au suferit
pentru  idealurile  lor,  precum  poetul  omagiat,  NEGIP  HAGI



FAZIL. La fel a emoționat sala, cu ochii înlăcrimați, și un
nepot al unuia dintre sătenii tătari care au cerut, în zadar,
să fie lăsați să studieze în învățământul superior, dar care
era consemnat în dosarele celor de la securitate.

Ca  președinte  al  „Cultului  Eroilor”  din  Mangalia  și  al
Subfilialei  Asociației  Naționale  CULTUL  EROILOR  „Regina
Maria”, mi s-a oferit ocazia să mulțumesc pentru invitația
făcută, transmițându-le, totodată, salutul membrilor acestor
organizații, a căror deviză este: „Putem ierta, dar nu putem
uita!”

Totodată, ca inițiator al concursului „EROUL DIN FAMILIA MEA”,
ajuns la a patra ediție, am adresat celor prezenți în sală
rugămintea participării cu lucrări la editarea celui de-al
patrulea  volum,  ce  ar  urma  să  apară  de  ziua  centenarului
intrării României în Primul Război Mondial, pentru întregirea
neamului, 15 august, Ziua Sfintei Marii și a Marinei.       
Prin  acest  gest,  scoțând  din  conul  de  umbră  al  istoriei
faptele eroilor, le-am aduce cel mai frumos omagiu, arâtând
lumii întregi că jertfa lor nu a fost în zadar și că, prin
sacrificiul  făcut,  „au  nemurit”  neamul  din  care  au  făcut
parte. În contextul unei globalizări, deseori de neînțeles, cu
accente  dramatice  pentru  populații  întregi,  pericolul
deznaționalizării, al pierderii tradițiilor, vizând comuniunea
de limbă, obiceiuri și istorie poate cunoaște proporții de
nedorit.

Or, Dobrogea a fost și va rămâne dintotdeauna un leagăn al
unor civilizații și populații din cele mai diverse, în care
toleranța, înțelegerea și aprecierea bunei vecinătăți explică
de  la  sine  trecerea  cu  bine  peste  toate  vicisitudinile
istoriei.

Dl George Ninu a subliniat buna comuniune ce există între
locuitorii  Mangaliei,  ca,  de  altfel,  în  întreaga  așezare
dintre Dunăre și mare, derulând câteva momente ale prieteniei
cu tătarii și turcii pe care i-a cunoscut. Cu mândrie, afirma



dlui,  fiecare  locuitor  al  acestui  ținut  ar  trebui  să  se
declare „cetățean” al Dobrogei, deasupra oricărei apartenențe
la vreo altă etnie.

Încheierea a fost făcută cu acordarea de autografe de către
scriitorul Tudor Cicu, cei prezenți în sală degustând, apoi,
câteva din delicatesele gastronomice tătărăști.

Regretul despărțirii de satul Tătaru (Azaplar) a fost atenuat
de certitudinea că fiecare dintre participanți a căpătat noi
și noi surse de energie, comemorând una din personalitățile
dobrogene, patriot exemplar prin faptele și cărțile sale, duse
până la sacrificiul de sine.

Fie-i amintirea veșnică!

Ion  Mincă  dă  asigurări  că
este,  în  continuare,
candidatul PRM Mangalia
22 aprilie 2016 15:30
Candidatul PRM Mangalia, Ion Mincă, a postat, de curând, pe
pagina sa de Facebook, un comunicat pentru alegătorii şi
simpatizanţii săi, prin care infirmă desfiinţarea formaţiunii
politice, dar şi o eventuală retragere a sa rezultată din
această decizie: „Am luat act cu stupoare de faptul că, în
presă și în mediile de socializare, circulă informația
potrivit căreia Partidul România Mare ar fi fost “desființat
de către o instanță”. Fie din dorința de a dezinforma opinia
publică, fie pur și simplu din ignoranță, persoanele care au
emis în spațiul public o asemenea minciună, au confundat o
decizie a Curtii de Apel Bucuresti – care a respins o cerere
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de validare a documentelor ultimului Congres al PRM – cu o
așa-zisă “decizie de desființare a PRM”.
Sunt în măsură să îi asigur pe toți cetățenii României și nu
doar pe cei ai Mangaliei, că NU EXISTĂ niciun fel de decizie
de desființare a Partidului România Mare, iar decizia
instanței referitoare la validarea unui congres al unui partid
nu are niciun fel de legătură cu desființarea acestuia, sunt
lucruri diferite. Partidul România Mare, fondat de către
regretatul Corneliu Vadim Tudor, continuă să existe și să
funcționeze, ba chiar se revigorează.
Spre dezamăgirea celor care dovedesc, prin minciunile pe care
le emit în spațiul public cu referire la PRM, dispariția
Partidului România Mare, subliniez faptul că PRM nu dispare de
pe eșichierul politic, dimpotrivă – este mai motivat decât
oricând pentru obținerea unui rezultat electoral care să arate
că spiritul național al românilor nu a dispărut odată cu
președintele fondator, Corneliu Vadim Tudor. O altă minciună
aruncată în spațiul online de către persoane rău-voitoare și
vădit manipulatoare, este aceea că “PRM nu poate candida la
alegerile locale deoarece PRM nu mai are președinte de când a
plecat din fruntea partidului domnul Emil Strainu”. Nu doar
că, în calitatea mea de Președinte al Organizației PRM
Mangalia, DEZMINT această dezinformare, dar le aduc la
cunostinta celor care au susținut o asemenea aberație, faptul
că, potrivit Legii alegerilor locale, documentele pentru
alegerile primarilor, consilierilor locali și județeni sunt
semnate de președinții filialelor și nu de președintele
partidului!
Și, ca un argument suprem în ceea ce privește faptul că
Partidul România Mare VA PARTICIPA la alegerile locale din
acest an: cetățenii României se pot informa la Biroul
Electoral Central, unde a fost depus și ADMIS semnul electoral
al PRM. Astfel, PRM se regăsește la poziția 16 în Circulara
nr.260/C/12.04.2016 privind Lista semnelor electorale, depuse
și admise, potrivit legii, la Biroul Electoral Central de
către partidele politice, alianțele politice, alianțele
electorale și organizațiile cetătenilor aparținând



minoritătilor naționale la alegerile locale din anul 2016. Ca
atare, membrii și simpatizanții PRM să aibă încredere că
partidul va fi prezent, că și pană acum, la alegerile locale
din acest an.
Mulți indivizi certați cu legea, mulți indivizi care urăsc
România, mulți indivizi care și-au propus ca scop distrugerea
României, ar vrea ca acest partid, România Mare, să dispară.
Tocmai pentru că este singurul partid care îi demască,
singurul partid de care NU SE TRECE, singurul partid care
păstrează în ființa sa Patriotismul, Credința și Demnitatea
Națională! Tuturor acestora le spun: toți suntem muritori,
toți suntem trecători pe acest pământ, așa cum și marele poet
și istoric român, întemeietorul și Președintele PRM,
regretatul Corneliu Vadim Tudor a fost. ÎNSĂ construcția sa va
dăinui, dincolo de oameni și timp, căci Partidul România Mare
nu este doar un partid, ESTE SIMBOLUL DĂINUIRII ETERNE A TOT
CEEA CE ESTE ROMÂNESC!”

Ion Mincă
Președinte Organizația PRM Mangalia

15 aprilie 2016

Şedinţă ordinară la primărie:
se  propune  un  împrumut  de
maximum 21 de milioane de lei
pentru  fostele  proiecte
europene
22 aprilie 2016 15:30
Consilierii locali au fost convocaţi luni, de la orele 16.00,
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în cadrul unei şedinţe ordinare, pe a cărei ordine de zi
figurează, printre altele, aprobarea realizării lucrărilor de
asfaltare  şi  plombare  a  străzilor  din  Mangalia  şi  o
rectificare bugetară care să cuprindă aceste lucrări, alături
de atribuirea în folosinţă gratuită a terenului de 2.800 de
metri  pătraţi  pentru  Biserica  Sf.  Mare  Mucenic  Gheorghe.
Totodată, se pare că primăria a găsit şi o soluţie pentru
finalizarea  celor  trei  proiecte  europene  –  Aleea  Teilor,
Parcul Evergreen şi Callatis – istorie la malul mării.

Este vorba despre un împrumut de maximum 21.515.592 lei în
conformitate  cu  prevederile  OUG  nr.  8/2016  privind  unele
măsuri financiare în vederea finalizării celor trei proiecte.

Începutul  sezonului  estival,
prilej  bun  pentru
investitorii  din  turism  să
îşi verse năduful la adresa
administraţiei locale
22 aprilie 2016 15:30

În  cadrul  unei  întâlniri
premergătoare  deschiderii
sezonului  estival  dintre
reprezentanţii  administraţiei
publice locale şi operatorii din
turism  din  sudul  litoralului,
cele două părţi nu au reuşit să

se pună de acord decât cu mari eforturi şi după discuţii
aprige. Aşa cum a recunoscut la începutul întâlnirii edilul
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Cristian  Radu,  relaţiile  dintre  administraţia  locală  şi
operatorii economici nu au fost cele dorite. La rândul lor,
agenţii economici din turism au acuzat lipsa de profesionalism
a subalternilor primarului, dar şi cea a transparenţei în
deciziile adminisitraţiei publice locale. Şi, nu în ultimul
rând, au mai spus operatorii, problemele turismului din sudul
litoralului  continuă  să  fie,  an  de  an,  aceleaşi,  fără  ca
situaţia să se schimbe în mai bine.

Primarul Cristian Radu a făcut, la începutul întâlnirii ce a
avut loc la Club Nautic din Portul Turistic, un scurt rezumat
al  situaţiei  turismului  din  zonă,  văzut  prin  prisma
adminsitraţiei publice locale, printre care noile reglementări
fiscale aplicabile agenților economici din turism, proiectele
de  investiții  în  zona  de  sud  a  litoralului,  o  variantă
ocolitoare a Mangaliei, dar şi eliminarea taxei de promovare,
fapt care, afirmă edilul, a fost o greşeală.

Pentru cele câteva zile rămase până la demararea sezonului
estival, primăria susţine că se va apuca de lucru: va toaleta
spaţiile verzi şi gardurile vii, arborii uscaţi şi cei care
afectează trama stradală, va plomba carosabilul, va igieniza
lacurile, va reface gazonul şi va aplica tratamente periodice
specifice împotriva insectelor şi ţânţarilor şi multe altele.

Spiritele s-au încins în momentul în care primarul a acuzat
reprezentanţii  din  turism  că  ei  sunt  cei  care  au  dorit
retragerea taxei de turism, un bir special, ce a fost retras,
definitiv, la începutul acestui an. “O să vă pun la dispoziţie
filmări de la şedinţa Consiliului Local, în care veţi vedea că
aţi  fost  cei  care  v-aţi  opus  acestei  taxe,  iar  acum  vă
plângeţi că, la Mamaia, se fac lucruri bune cu această taxă”,
le-a reproşat Cristian Radu operatorilor.

„Sigur că da, daţi toate imaginile de la acea şedinţă, în care
o să vedeţi că FPTR-ul nu a cerut, niciodată, eliminarea taxei
de  promovare.  S-a  decis,  în  cadrul  şedinţei,  de  către
consilieri,  să  se  elimine  taxa  până  la  clarificarea



destinaţiei care s-a dat, în ultimii ani, acestei taxe. Sun
nicio  formă  nu  am  cerut  anularea  ei.  Vă  întreb  pe
dumneavoastră, ca edil al Mangaliei, de ce aţi făcut această
şedinţă fără să ne consultaţi şi pe noi, agenţii din turism?
Aveţi pe masa dumneavoastră o mulţime de adrese de la noi,
FPTR-ul, dar şi de la alte organizaţii din turism, în care vi
se  atrage  atenţia  asupra  modului  de  utilizare  a  taxei  de
promovare. V-am atras atenţia în multe şedinţe publice cu
privire la asociaţia aceea, Fanomania, care, chipurile, era
una de promovare a Mangaliei, cu nopţi albe şi prezervative.
Ne-aţi promis că anulaţi aceste nereguli. Si, acum, veniţi şi
spuneţi: nu eu sunt de vină, subalternii mei…? Haideţi să ne
asumăm,  fiecare,  greşelile!”,  a  declarat,  celor  prezenţi,
vicepreşedintele FPTR, Virgil Stancu.

Un  alt  vicepreşedinte  al  FPTR,  Nicu  Moroianu,  s-a  arătat
nemulţumit de faptul că, la întocmirea bugetului primăriei pe
acest an, nu au fost solicitaţi să îşi spună punctul de vedere
şi operatorii din turism: „Dacă doreaţi o dezbatere adevărată,
aşa, cum se face la Constanţa, ne trimiteaţi bugetul să îl
analizăm cu săptămâni înainte. Aşa, ni l-aţi trimis vineri
seara ca să intre în şedinţa de consiliu luni! În plus, văd
că,  în  fiecare  an,  la  astfel  de  întâlniri,  avem  aceleaşi
probleme: câini fără stăpân, lipsa iluminatului public etc”, a
spus vicepreşedintele FPTR, Nicu Moroianu.

Un ton mult mai calm l-a avut, în cadrul dezbaterilor, dr.
Mohammad  Murad,  președintele  Federației  Patronatelor  din
Turismul Românesc care a făcut apel la hotelieri să găsească o
soluţie  rezonabilă,  astfel  încât  să  nu  fie  afectată
activitatea micilor comercianţi. „Ca oameni de afaceri nu am
făcut averi. Sunt oameni care şi-au pus casele gaj la bancă,
pentru a investi în turism. Dar, trebuie să ţineţi cont că,
nouă, hotelierilor, ni se cer 67 de taxe pe care le dăm, sub
diferite forme, la stat. Astea te pot băga în faliment. Ţineţi
cont că eu, de exemplu, am băgat în modernizările unităţilor
mele de aici, din sud, 10 milioane de euro. Dar, lângă mine,



sunt unităţi părăsite, în paragină. Tot aici, avem nevoie de
promovare: 80% dintre turiştii care vin la noi spun că nu se
aşteptau să fie atât de bine. Şi, nu în ultimul rând, trebuie
să facem ceva cu câinii vagabonzi şi cu muzica dată la maximum
după  miezul  nopţii”,  a  punctat  neajunsurile  pe  care  le
întâmpină agenţii economici pe litoral, Mohammad Murad.

Radu  Cristian  și  Mohammad  Murad  au  propus  celor  prezenți
identificarea  unei  soluții  urgente  în  privința  promovării
stațiunilor, modalitatea de finanțare a acesteia, dar și noi
măsuri de îmbunătățire a serviciilor oferite turiștilor.

La 23 August se poate! Edilul
repară  peste  20  de  km  de
drumuri şi urmează să ridice
3 blocuri ANL pentru tineri
22 aprilie 2016 15:30

Cu un buget incomparabil mai mic
decât  al  Mangaliei,  comuna  23
August  înfloreşte  pe  an  ce
trece, iar edilul este preocupat
de soarta localităţii pe toată
perioada  mandatului,  nu  pe
ultima  sută  de  metri  cum  se

întâmplă  la  Mangalia.

Primarul Mugur Mitrana a declarat pentru „Ediţia de Sud” că în
această  perioadă  continuă  programul  de  reabilitare  a
drumurilor din zona de competenţă. „În prezent, pietruim o
suprafaţă de 6 km de drumuri din 23 August şi, după cum
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vedeţi,  supraveghez  personal  descărcarea  şi  distribuirea
pietrei.  De  asemenea,  refacem  drumurile  acolo  unde  s-a
intervenit pentru lucrările de racordare la reţeaua de gaze.
Legat  de  acest  subiect,  vreau  să  vă  spun  că  datorită
facilităţilor pe care le-am primit din partea furnizorului de
gaze şi centrale, ce constă în plata în rate a serviciilor,
peste 80% dintre cetăţeni doresc să se racordeze la reţeaua de
gaze. Valoarea totală a programului de pietruire se ridică la
suma de 3 miliarde de lei, alocaţi din bugetul local. Mai avem
în plan reabilitarea a 12 km de drumuri în Moşneni, dar şi a
altor 7 km pe Drumul Comunal 23 August – Moşneni”, a spus
primarul din 23 August.

Edilul  ne-a  mai  dezvăluit  şi  celelelalte  proiecte  de
investiţii  pentru  care  a  demarat,  deja,  procedurile,  de
realizare a documentaţiei sau de organizare a licitaţiilor
care se impun. Este vorba despre construirea unei grădiniţe cu
program  prelungit,  cât  şi  a  unei  Case  de  Cultură
multifuncţionale.  De  precizat  ar  fi  faptul  că  23  August
dispune de after-school din anul 2012, instituţie la care
elevii din Mangalia încă visează! „Mi-am propus pentru tinerii
din comună să fie construite 3 blocuri tip ANL. Un alt proiect
îl vom demara în parteneriat cu RAJA Constanţa şi vizează
lucrări de canalizare în valoare de 10 milioane de euro. Nu în
ultimul rând, vreau să amenajez două parcuri, la Dulceşti şi
Moşneni, dar şi o parcare în centrul comunei 23 August. Spre
sfârşitul  lunii  iulie  vom  inaugura  baza  sportivă  la  care
lucrăm de câţiva ani, şi în scurt timp vom începe programul de
montare de pavele în tot centrul comunei, pe ambele părţi ale
trotuarelor”, a mai declarat edilul Mugur Mitrana.


